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Subject: RE: VWS MEDIA-UPDATE CORONACRISIS | 15 OKTOBER 2021

Received: Mon 10/18/2021 8:59:02 AM

Top, helder, dank

Met vriendelijke groet,

512s120] 5.1.26 |

Ministerie van on em en es
Parnassusplein 5 | Postbus 20350 2500 EJ Den Haag

D+31(0)6
minvws.nl

van: | EEN BE. GED < SHIPPER @ minvws.nl>

Verzonden: maandag 18 oktober 2021 09:51

Aan: Akl. BEY (BREN) <BR @ minvws.nl>

(EEE) Ea eminvws.nl>; IEEE © minvws.ni>
Onderwerp: RE: VWS MEDIA-UPDATE CORONACRISIS | 15 OKTOBER 2021

We zetten je met je VWS-mailadres op de verzendlijst! Zie de update van vanochtend in de bijlage.

Overigens nog goed om te weten, is dat de update die je Wy niet perse een analyse is zoals we die ook kennen

en maken, maar eerder een kort, handzaam overzicht van de dominante corona-thema’s van afgelopen dag inclusief de

belangrijkste reacties van stakeholders alsook een korte duiding bij dat nieuws. Uitgebreide(re) media-analyses maken we

uiteraard ook, zeker op de specifieke corona-thema’s. Veelal op verzoek van de minister tijdens onze ochtendcall, of op verzoek

van bijvoorbeeld[ei Indien wij een specifieke media-analyse maken over een corona-thema zullen we jou
voortaan ook meenemen in de verzendlijst.

Fijne dag!

Groet

Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport
Directie Communicatie

Parnassusplein 5 | 2511 VX Den Haag | 5.1.2e

Postbus 20350 | 2500 EJ | Den Haag

minvws. ni

van: EELIE NEY CRED) “IREREER minis. >
Verzonden: zaterdag 16 oktober 2021 12:22

Onderwerp: RE: VWS MEDIA-UPDATE CORONACRISIS | 15 OKTOBER 2021

Dank voor doorsturen! @Collega bij DCO, zou ik ook op die verzendlijst kunnen ? Dank vast!

Met vriendelijke groet,
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loreMinisterie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

Parnassusplein 5 | Postbus 20350 2500 EJ Den Haag

@+31(0)6

Verzonden: vrijdag 15 oktober 2021 17:05

@minvws.nl>;BEE3 @minvws.nl>;BEE3 y. )
1. @ minvws.nl>; ’ |

5.12e @minvws.nl>

Onderwerp: FW: VWS MEDIA-UPDATE CORONACRISIS | 15 OKTOBER 2021

Hi all,
Zie bijgaand media analyse over oa het kpmg rapport waar we het gisteren bij de borrel over hadden.

Bij nieuwsuur noemde KPMG de landelijke crisisorganisatie, dus dat is winst.

Fijn weekend!

Gr

Verzonden: vrijdag 15 oktober 2021 09:41

Onderwerp: VWS MEDIA-UPDATE CORONACRISIS | 15 OKTOBER 2021

VWS MEDIA-UPDATE CORONACRISIS | 15 OKTOBER 2021

HOOFDLIINEN ACTUALITEIT

Naast geschokte reacties op de vermoorde tolk in Afghanistan, domineren de afgelopen 24 uur op coronagebied de reacties op

het KPMG-rapport, rondgangen op basis van het I&0 Research-onderzoek en de relatie tussen vaccinaties, mate van

ziekteverschijnselen en ziekenhuisopnames.

KPMG-RAPPORT | Nadat NRC gisteren over het KPMG-rapport publiceerde, was het al gauw 'druk’ op Twitter. Het 'twee

kampen principe’ dat bij dergelijk nieuws ontstaat was ook deze keer weer aan de orde. Enerzijds een groep mensen die de

inhoud van het rapport aangreep als bewijsvoering dat zij dit ook al eerder zeiden met reacties als: "Horen jullie het ook eens

van een ander" en "Lang verhaal kort: de overheid liet ons dood gaan en deed de economie te kort omdat ze eigenwijs waren,

wat enig". Maar anderzijds ook reacties dat KPMG 'boter op het hoofd' zou hebben, omdat KPMG-consultants duurbetaald bij
VWS aan tafel zouden hebben gezeten en meeschreven aan het door KPMG zelf bekritiseerde beleid, en: "Interessant, maar

toch opvallend dat dit zo breed is opgepikt. KPMG is geen onderzoeksinstituut, maar een adviesbedrijf. Heeft enorm

commercieel belang bij het beeld dat bij de overheid alles beter kan. Daar worden clubs als KPMG voor ingehuurd. Ook klinken

er geluiden dat NRC kritischer over de inhoud van het rapport schreef dan de inhoud daadwerkelijk is: "en de juichaapjes
schrijven vrolijk objectief mee...".

Ook enkele (oud) Kamerleden lieten van zich horen: "Terecht benoemt KPMG trend dat Nederland vaak afweek van wat vrijwel
de hele internationale wetenschap vond. Meer samen optrekken in Europa is hard nodig bij een volgende crisis." (D66-
Kamerlid Jan Paternotte), "Goed stuk van KPMG over het Nederlandse coronabeleid. Belangrijkste, terechte kritiek: sturen

op zorgcapaciteit in plaats van op besmettingscijfers." (oud PvdA-Kamerlid Lodewijk Asscher) en "Het gelijk waar je niet

blij om kunt zijn, daarvoor is de inmiddels gedane schade te groot. Maar wel alle hierover nog eens in debat te gaan

(aangevraagd!) en te zien hoe Kabinet en m’'n 149 collega-Kamerleden nu reageren." (BIJ1-fractievoorzitter Sylvana
Simons).
Enkele kranten koppen deze ochtend over het rapport: 'Forse kritiek: Coronabeleid schoot vaak ernstig tekort' (AD),
'Coronabeleid leidde juist tot extra besmettingen' (Trouw) en 'KPMG kritisch over het Nederlandse coronabeleid' (FD). Volgens
het AD ligt de KPMG-kritiek in lijn met de koers van de kritische adviseurs van het Red Team, dat er steeds op hamerde dat

Nederland eerder moet ingrijpen bij oplopende infectieaantallen. Trouw haalt aan dat ondanks de lijst aan kritiekpunten
Nederland het Europees gezien niet eens slecht heeft gedaan: 'Gezien de sterftecijfers en economische schade komt Nederland

uit in de Europese middenmoot'.

Opmerkelijk is dat de positieve conclusie uit het rapport, dat Nederland wel een inhaalslag heeft gemaakt met vaccineren en nu
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een 'bovengemiddelde’ vaccinatiegraad heeft, ondergesneeuwd is geraakt in de nogal negatieve berichtgeving.

Relevant commentaar
- De Telegraaf schrijft dat LNAZ-voorzitter Ernst Kuijpers het niet eens is met de conclusie van het rapport dat Nederlands

telkens te laat was met de maatregelen omdat er meer naar ziekenhuisopnames dan naar besmetting werd gekeken: "Helemaal

aan het begin van de coronacrisis is er inderdaad enkel naar de ziekenhuisopnames gekeken, maar half maart zijn er

bijvoorbeeld evengoed al snel maatregelen genomen toen het in de ziekenhuizen nog meeviel." Daarnaast stelt hij dat met de

vaccinatie van ziekenhuispersoneel meer gezondheidsschade voorkomen is: "Anders was het juist slechter afgelopen.”
- Viroloog ee]zei bij Goedemorgen Nederland dat het echter nog te vroeg is om te evalueren: "Ik denk dat we het

hele pakket moeten bekijken. Maar we zitten nu nog middenin in de crisis, het is nog niet afgelopen. Er zijn natuurlijk dingen
die absoluut fout zijn gegaan, dat is duidelijk. Ik denk dat het ook belangrijk is dat je dan je geluid laat horen." Volgens de

viroloog moeten we voor de grote evaluaties toch echt afwachten tot de crisis helemaal voorbij is: "Dan kunnen we echt heel

kritisch kijken naar wat er goed en fout is gegaan om te kijken wat we daar in de toekomst van kunnen leren. Hoe kunnen we

in vredestijd ons voorbereiden voor de volgende pandemie, die ongetwijfeld gaat komen?"

VACCINATIE & ZIEKENHUISOPNAME | Media staan de afgelopen 24 uur stil bij de relatie tussen vaccinaties en

ziekenhuisopnames waar een tegenstrijdigheid lijkt te ontstaan. Aan de ene kant verschijnen er verhalen over

ongevaccineerden in het ziekenhuis. Zo sprak minister De Jonge met 'spijtoptanten’ in een ziekenhuis in Leeuwarden (RTL
Nieuws-journaal) en was er het verhaal vanEEEals ongevaccineerde in het ziekenhuis belandde en zijn
verworven bekendheid wil gebruiken om Urkers te overtuigen zich te laten vaccineren. Aan de andere kant benadrukken media

dat uit de nieuwe RIVM-cijfers blijkt dat juist het aantal gevaccineerden in de ziekenhuizen stijgt. Zo zegt onder ander Trouw

vanochtend dat uit de cijfers blijkt dat 'veel meer gevaccineerden dan gedacht als covidpatiénten in het ziekenhuis belanden'.

Waar artsen er eerder vanuit gingen dat dit ongeveer 10% betrof, laten de cijfers zien dat ongeveer een 25% van de

covidpatiénten ongevaccineerd is.

Relevant commentaar
- PvdA-Kamerlid Attje Kuiken op Twitter in reactie op de boodschap van de minister dat ongevaccineerde coronapatiénten
bedden bezet hadden die voor anderen zijn bedoeld: "Je moet mensen informeren, met vertrouwen overtuigen en niet verder

van je afduwen met deze uitspraken. Gaat niets helpen. Word hier wel een beetje moedeloos van..."
- PVV-Kamerlid Fleur Agema op Twitter: "Als vaccinatie ziekenhuisopname voorkomt en de kans daarop met 33x

vermindert, hoe kan een kwart van de coronapatiénten die op dit moment in het ziekenhuis liggen dan gevaccineerd zijn?

@hugodejonge Graag ontvang ik een som die we kunnen nalopen."

CONTROLE CORONATOEGANGSBEWIJS | Nadat gisteren de resultaten van het 1&0-onderzoek naar buiten komen wordt er

onderzocht in hoeverre dit daadwerkelijk rijmt de praktijk. Zo concludeert NU.nl na een rondgang langs vijf grote gemeenten
dat gemeenten 'amper’ waarschuwingen geven als blijkt dat horecazaken de coronamaatregelen niet naleven. Het blijft meestal

bij gesprekken tussen gemeente en overtreders. Trouw blikt vanochtend nog terug op het I&0O rapport en benadrukt dat een

vijffde van de mensen die geen coronapas hebben op zoek gaat naar een uitgaansgelegenheid waar niet wordt gecontroleerd.
Volgens Trouw lijken er zo 'geitenpaadjes’ te ontstaan van horecagelegenheden waar mensen vooraf vrij zeker kunnen zijn dat

ze niet worden gecontroleerd.

Relevant commentaar
- Veiligheidsberaad-voorzitter [EIENBEER: "Over het algemeen doen de meeste ondernemers het goed. Maar een

naleving van slechts 36% in de sportkantines is echt te laag en dat kan en moet beter."
- In reactie op het I&0-onderzoek stelt de KNVB vooralsnog geen excessen te hebben geconstateerd in de voetbalkantines

rond de controle op het coronatoegangsbewijs: "Een 100% waterdichte controle is soms lastig. Bovendien hoeft niet iedere

bezoeker aan de kantine ook een QR-code te laten zien", aldus een KNVB-woordvoerder. Op basis van de vele bezoeken die

onder meer verenigingsadviseurs de afgelopen weken aan clubs hebben gebracht, concludeert de bond dat de regels niet op

grote schaal worden genegeerd.

TERUGLEZEN TERUGKIJKEN TERUGLUISTEREN

- KPMG-partner FEES was gisteravond te gast bij Nieuwsuur om te praten over het rapport. Daarin zei hij dat
Nederland pas laat mee ging met de adviezen van de WHO. Die adviezen waren: zet in op indammen, op testen en draag

mondkapjes: "We hebben dat alle drie gedaan, maar wel relatief laat."
- De Telegraaf kopt dat 'coronapas noodzakelijk blijft' en spreekt daarover met experts.

VOORUITBLIK

- Vandaag is het de Internationale Dag van het Handen Wassen (Global Handwashing Day). Doel: meer bewustzijn creéren over

handen wassen als een effectieve manier om de verspreiding van ziektes tegen te gaan.
- 11:00 uur -Extinction Rebellion sluit de actieweek in Den Haag af met een slotmanifestatie. De organisatie loopt een mars

langs verschillende ambassades
- De rechtbank in Noord-Ierland beslist of complotdenker (en bedreiger van EE BEER) EEES wordt uitgeleverd aan

Nederland. [iE moet in Nederland een celstraf uitzitten van zes maanden vanwege een eerdere veroordeling voor smaad en

laster.
- 12:45 uur: Uitspraak in de strafzaak tegen«<[INEE -- het beramen van een aanslag op een

test- en vaccinatielocatie in zijn woonplaats. Het OM heeft 2,5 jaar cel geéist tegen de verdachte.



987338

- De Amerikaanse FDA buigt zich vandaag over een mogelijke goedkeuring van Janssen voor het gebruik van boostershots.

Janssen heeft een aanvraag ingediend voor een derde prik voor mensen vanaf 18 jaar.

Deze media-update beschrijft kort de hoofdlijnen van het voor VWS belangrijkste coronanieuws

Periode: 09:30 uur d.d. 14 oktober 2021 — 09:30 uur d.d. 15 oktober 2021

Door: Team M&A (DCo)
Vragen? Mail naar minvws.nl


